

*Arkusze zawiera informacje prawnie
chronione do momentu rozpoczęcia egzaminu*

Układ graficzny © CKE 2015



Nazwa kwalifikacji: **Rozliczanie wynagrodzeń i danin publicznych**
Oznaczenie kwalifikacji: **A.65**
Wersja arkusza: **X**

A.65-X-15.05

Czas trwania egzaminu: **60 minut**

EGZAMIN POTWIERDZAJĄCY KWALIFIKACJE W ZAWODZIE
Rok 2015
CZĘŚĆ PISEMNA

Instrukcja dla zdającego

1. Sprawdź, czy arkusz egzaminacyjny zawiera 12 stron. Ewentualny brak stron lub inne usterki zgłoś przewodniczącemu zespołu nadzorującego.
2. Do arkusza dołączona jest KARTA ODPOWIEDZI, na której w oznaczonych miejscach:
 - wpisz oznaczenie kwalifikacji,
 - zamaluj kratkę z oznaczeniem wersji arkusza,
 - wpisz swój numer PESEL*,
 - wpisz swoją datę urodzenia,
 - przyklej naklejkę ze swoim numerem PESEL.
3. Arkusz egzaminacyjny zawiera test składający się z 40 zadań.
4. Za każde poprawnie rozwiązane zadanie możesz uzyskać 1 punkt.
5. Aby zdać część pisemną egzaminu musisz uzyskać co najmniej 20 punktów.
6. Czytaj uważnie wszystkie zadania.
7. Rozwiązania zaznaczaj na KARCIE ODPOWIEDZI długopisem lub piórem z czarnym tuszem/atramentem.
8. Do każdego zadania podane są cztery możliwe odpowiedzi: A, B, C, D. Odpowiada im następujący układ krater w KARCIE ODPOWIEDZI:

A	B	C	D
---	---	---	---

9. Tylko jedna odpowiedź jest poprawna.
10. Wybierz właściwą odpowiedź i zamaluj kratkę z odpowiadającą jej literą – np., gdy wybrałeś odpowiedź „A”:

	B	C	D
--	---	---	---

11. Staraj się wyraźnie zaznaczać odpowiedzi. Jeżeli się pomylisz i błędnie zaznaczysz odpowiedź, otocz ją kółkiem i zaznacz odpowiedź, którą uważasz za poprawną, np.

	B	C	
--	---	---	--

12. Po rozwiązaniu testu sprawdź, czy zaznaczyłeś wszystkie odpowiedzi na KARCIE ODPOWIEDZI i wprowadziłeś wszystkie dane, o których mowa w punkcie 2 tej instrukcji.

Pamiętaj, że oddajesz przewodniczącemu zespołu nadzorującego tylko KARTĘ ODPOWIEDZI.

Powodzenia!

* w przypadku braku numeru PESEL – seria i numer paszportu lub innego dokumentu potwierdzającego tożsamość

Zadanie 1.

Który dokument zawiera informacje dotyczące: czasu przepracowanego, dyżurów, urlopów, zwolnień od pracy oraz innych nieobecności w pracy?

- A. Lista płac.
- B. Karta wynagrodzeń.
- C. Kwestionariusz osobowy.
- D. Karta ewidencji czasu pracy.

Zadanie 2.

Okres wypowiedzenia dla pracownika zatrudnionego od 5 lat na umowę o pracę na czas nieokreślony wynosi

- A. jeden tydzień.
- B. dwa tygodnie.
- C. jeden miesiąc.
- D. trzy miesiące.

Zadanie 3.

Jan Kowalski zawarł z przedsiębiorstwem MIKRUS umowę zlecenia, dotyczącą przeszkolenia pracowników w zakresie bezpieczeństwa i higieny pracy. Która cecha charakteryzuje tę umowę?

- A. Staranne działanie.
- B. Osiągnięcie rezultatu.
- C. Nieosobiste wykonanie.
- D. Podporządkowanie pracodawcy.

Zadanie 4.

Przy rozliczaniu umowy o dzieło powyżej 200,00 zł mogą mieć zastosowanie następujące rodzaje kosztów uzyskania przychodu

- A. tylko ryczałtowe 20%.
- B. tylko ryczałtowe 50%.
- C. tylko faktycznie poniesione koszty.
- D. faktycznie poniesione, ryczałtowe 20% lub 50%.

Zadanie 5.

Pracownik zatrudniony w akordowym systemie płac wykonał w ciągu miesiąca 1 600 par rękawic. Stawka za godzinę pracy wynosi 20,00 zł, a norma wyrobu wynosi 10 par rękawic na godzinę. Wynagrodzenie brutto pracownika wyniesie

- A. 1 600,00 zł.
- B. 2 800,00 zł.
- C. 3 200,00 zł.
- D. 4 000,00 zł.

Zadanie 6.

W styczniu pracownik przepracował zgodnie z normą czasu pracy 160 godzin oraz dodatkowo 8 godzin w niedzielę. Stawka za godzinę pracy wynosi 15,00 zł. Za pracę w niedzielę przysługuje dodatek w wysokości 100% wynagrodzenia lub dzień wolny.

Za wykonanie pracy w ponadnormatywnym czasie udzielono pracownikowi dnia wolnego w dniu roboczym. Ile wyniesie wynagrodzenie brutto tego pracownika zatrudnionego w czasowym systemie wynagradzania?

- A. 2 400,00 zł
- B. 2 415,00 zł
- C. 2 520,00 zł
- D. 2 640,00 zł

Zadanie 7.

Którą kwotę kosztów uzyskania przychodu ze stosunku pracy należy przyjąć do ustalenia podstawy opodatkowania podatkiem dochodowym od osób fizycznych dla pracownika dojeżdżającego do pracy z innej miejscowości?

- A. 111,25 zł
- B. 139,06 zł
- C. 200,00 zł
- D. 360,00 zł

Zadanie 8.

Na podstawie danych zawartych w tabeli określ, ile wyniesie kwota składek na ubezpieczenia społeczne, potrącana z wynagrodzenia pracownika.

Rodzaj składki odprowadzanej do ZUS	Składki ZUS finansowane przez	
	pracownika [w zł]	pracodawcę [w zł]
Składka emerytalna	244,00	244,00
Składka rentowa	37,50	162,50
Składka chorobowa	61,25	-----
Składka wypadkowa	-----	48,25
Składka zdrowotna	194,15	-----
Składka na Fundusz Pracy	-----	61,25
Składka na Fundusz Gwarantowanych Świadczeń Pracowniczych	-----	2,50
Razem	536,90	518,50

- A. 342,75 zł
- B. 454,75 zł
- C. 518,50 zł
- D. 536,90 zł

Zadanie 9.

Tabela przedstawia obligatoryjne i fakultatywne potrącenia w liście płac.

Składka na ubezpieczenie społeczne w zł	Składka na ubezpieczenie zdrowotne pobrana w zł	Należna zaliczka na podatek dochodowy w zł	Składka na związki zawodowe w zł
219,36	124,26	75,00	50,00

Ile wynosi kwota potrąceń fakultatywnych (nieobowiązkowych)?

- A. 50,00 zł
- B. 75,00 zł
- C. 124,26 zł
- D. 219,36 zł

Zadanie 10.

Przedsiębiorca podlegający obowiązkowo ubezpieczeniom emerytalnym i rentowym może opłacać dobrowolnie składkę

- A. na FGŚP.
- B. zdrowotną.
- C. chorobową.
- D. wypadkową.

Zadanie 11.

Na podstawie przedstawionego fragmentu listy płac ustal podstawę naliczenia podatku dochodowego.

- A. 1 433,00 zł
- B. 1 562,78 zł
- C. 1 563,00 zł
- D. 1 674,00 zł

Lista płac (fragment)	
Wynagrodzenie brutto	1 940,00 zł
Składki na ubezpieczenia społeczne pracownika	265,97 zł
Podstawa na ubezpieczenie zdrowotne	1 674,03 zł
Miesięczne koszty uzyskania przychodu	111,25 zł
Kwota wolna od podatku	46,33 zł
Składka na ubezpieczenie zdrowotne odliczana od podatku	129,74 zł
Podstawa naliczenia podatku dochodowego	?

Zadanie 12.

Na podstawie przedstawionego fragmentu listy płac oblicz, ile wyniesie wynagrodzenie netto pracownika.

- A. 2 106,72 zł
- B. 2 156,72 zł
- C. 2 389,70 zł
- D. 2 588,70 zł

Lista płac (fragment)	
Wynagrodzenie brutto	3 000,00 zł
Składki na ubezpieczenia społeczne pracownika	411,30 zł
Podstawa na ubezpieczenie zdrowotne	2 588,70 zł
Składka na ubezpieczenie zdrowotne 9%	232,98 zł
Składka na ubezpieczenie zdrowotne 7,75%	200,62 zł
Należna zaliczka na podatek dochodowy	199,00 zł
Wynagrodzenie netto	

Zadanie 13.

Od wynagrodzenia z tytułu umowy zlecenia, zawartej z osobą pozostającą w stosunku pracy z innym pracodawcą z wynagrodzeniem wyższym od minimalnego wynagrodzenia za pracę, należy obowiązkowo potrącić

- A. składki na ubezpieczenia społeczne.
- B. składki na ubezpieczenia społeczne i zdrowotne.
- C. składkę na ubezpieczenie zdrowotne i zaliczkę na podatek dochodowy.
- D. składki na ubezpieczenia społeczne i zdrowotne oraz zaliczkę na podatek dochodowy.

Zadanie 14.

Osoba zatrudniona na podstawie umowy o pracę zawarła z tym samym pracodawcą także umowę zlecenia. W czerwcu przedstawiła rachunek do umowy zlecenia nr 1.

Rachunek do umowy zlecenia nr 1	kwota
Przychód z umowy	2 000,00 zł
Składki na ubezpieczenia społeczne finansowane przez pracownika	274,20 zł
Podstawa ubezpieczenia zdrowotnego	1 725,80 zł
Koszty uzyskania przychodu 20%	345,16 zł
Podstawa opodatkowania	1 381,00 zł
Składka na ubezpieczenie zdrowotne odliczana od podatku	133,75 zł
Składka na ubezpieczenie zdrowotne należna	155,32 zł
Podatek dochodowy	248,58 zł
Zaliczka na podatek dochodowy	?

Którą wartość należy wpisać w pozycji *Zaliczka na podatek dochodowy*?

- A. 115,00 zł
- B. 249,00 zł
- C. 274,00 zł
- D. 345,00 zł

Zadanie 15.

Z osobą, z którą przedsiębiorca nie pozostaje w stosunku pracy, zawarto umowę o dzieło na kwotę brutto 3 000,00 zł. Ile wyniesie kwota do wypłaty wykonawcy dzieła przy założeniu 50% kosztów uzyskania przychodu i 18% podatku dochodowego?

- A. 2 086,00 zł
- B. 2 319,00 zł
- C. 2 589,00 zł
- D. 2 730,00 zł

Zadanie 16.

Płatnicy składek są zobowiązani do zgłoszenia pracownika do ubezpieczeń społecznych i ubezpieczenia zdrowotnego w terminie

- A. 3 dni od zawarcia umowy.
- B. 14 dni od nawiązania stosunku pracy.
- C. 7 dni od daty powstania obowiązku ubezpieczenia.
- D. 30 dni od daty powstania obowiązku ubezpieczenia.

Zadanie 17.

Zawieszenie wykonywania działalności gospodarczej od 5 maja 2015 roku spowoduje ustanie obowiązku ubezpieczeń społecznych od dnia

- A. 5 maja 2015 r.
- B. 31 maja 2015 r.
- C. 5 czerwca 2015 r.
- D. 12 czerwca 2015 r.

Zadanie 18.

Ile wyniesie składka na ubezpieczenie emerytalne finansowana przez pracownika i pracodawcę, którą należy odprowadzić do Zakładu Ubezpieczeń Społecznych z tytułu zatrudnienia pracownika z wynagrodzeniem brutto 4 000,00 zł?

- A. 260,00 zł
- B. 390,40 zł
- C. 548,40 zł
- D. 780,80 zł

Zadanie 19.

W styczniu 2015 r. wynagrodzenie brutto pracownika wyniosło 3 900,00 zł, w tym wynagrodzenie za czas przepracowany 2 000,00 zł oraz wynagrodzenie za czas choroby 1 900,00 zł. Ile wyniosą składki na ubezpieczenia społeczne finansowane przez pracownika?

- A. 260,49 zł
- B. 274,20 zł
- C. 534,69 zł
- D. 740,34 zł

Zadanie 20.

Pracownica przedstawiła zwolnienie lekarskie od 01 grudnia do 20 grudnia 2014 roku. Jest to pierwsze zwolnienie lekarskie w roku 2014.

Tabela zawiera dane dotyczące wynagrodzenia brutto pracownicy pomniejszonego o składki na ubezpieczenia społeczne z ostatnich 12 miesięcy.

grudzień 2013 r. 1 600,00 zł	styczeń 2014 r. 1 600,00 zł	luty 2014 r. 1 600,00 zł	marzec 2014 r. 1 600,00 zł	kwiecień 2014 r. 1 600,00 zł	maj 2014 r. 2 000,00 zł
czerwiec 2014 r. 2 000,00 zł	lipiec 2014 r. 2 000,00 zł	sierpień 2014 r. 2 000,00 zł	wrzesień 2014 r. 2 000,00 zł	październik 2014 r. 2 100,00 zł	listopad 2014 r. 2 100,00 zł

Ile wyniesie kwota, będąca podstawą wymiaru naliczenia wynagrodzenia chorobowego pracownicy w ciąży?

- A. 1 600,00 zł
- B. 1 850,00 zł
- C. 2 000,00 zł
- D. 2 100,00 zł

Zadanie 21.

Pracodawca dokonał rozliczenia zasiłku chorobowego pracownika w wysokości 3 000,00 zł, potrącając zaliczkę na podatek dochodowy. Która kwota stanowi zaliczkę na podatek, przy założeniu, że stawka podatku dochodowego od osób fizycznych wynosi 18% i ulga podatkowa 46,33 zł?

- A. 261,00 zł
- B. 493,67 zł
- C. 494,00 zł
- D. 540,00 zł

Zadanie 22.

Tabela przedstawia wybrane informacje z listy płac.

Płaca zasadnicza	Przychód ogółem	Podstawa wymiaru składek na ubezpieczenia społeczne	Składki na ubezpieczenia społeczne	Podstawa wymiaru składki zdrowotnej	Składka na ubezpieczenie zdrowotne pobrana
Dodatek funkcyjny					
2 800,00 zł	3 100,00 zł	3 100,00 zł	425,01 zł	?	240,75 zł
300,00 zł					

Oblicz podstawę wymiaru składki zdrowotnej.

- A. 2 674,99 zł
- B. 2 675,00 zł
- C. 2 800,00 zł
- D. 3 100,00 zł

Zadanie 23.

Pracownica uzyskała prawo do zasiłku macierzyńskiego z dniem 21.04.2015 r. Podstawę wymiaru tego świadczenia stanowi kwota 2 100 zł. Pracownica nie wniosła o dodatkowy urlop macierzyński oraz rodzicielski. Pracodawca powinien wypłacić pracownicy zasiłek macierzyński obliczony na dzień 30.04.2015 r. w wysokości

- A. 560 zł
- B. 700 zł
- C. 1 470 zł
- D. 2 100 zł

Zadanie 24.

Ile wyniesie składka na ubezpieczenie zdrowotne, odliczona od podatku dochodowego od osób fizycznych, przy założeniu, że podstawą jej wymiaru jest kwota 3 000,00 zł?

- A. 23,25 zł
- B. 27,00 zł
- C. 270,00 zł
- D. 232,50 zł

Zadanie 25.

Spółka zatrudniająca w ciągu roku 18 pracowników w pełnym wymiarze czasu pracy oraz 4 pracowników na ½ etatu, dokonała odpisu na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych. Odpis podstawowy na jednego zatrudnionego w roku 2014 wynosił 1 093,93 zł. Kwota podstawowego odpisu na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych w roku 2014 wyniosła

- A. 19 690,74 zł.
- B. 21 878,60 zł.
- C. 22 000,00 zł.
- D. 24 066,46 zł.

Zadanie 26.

Przewagę wydatków sektora finansów publicznych nad jego dochodami w danym roku budżetowym określa się jako

- A. deficyt budżetowy.
- B. wydatek budżetowy.
- C. nadwyżkę budżetową.
- D. prowizorium budżetowe.

Zadanie 27.

Osoba fizyczna prowadząca działalność gospodarczą i rozliczająca się na zasadach ogólnych z podatku dochodowego wybrała miesięczną metodę wpłacania zaliczek. Do kiedy należy wpłacić zaliczkę na podatek dochodowy za styczeń 2015 r.?

- A. Do 10 lutego 2015 r.
- B. Do 15 lutego 2015 r.
- C. Do 20 lutego 2015 r.
- D. Do 25 lutego 2015 r.

Zadanie 28.

Zgodnie z przepisami ustawy o podatku od towarów i usług, obowiązującymi od 01 stycznia 2014 roku, u czynnego podatnika podatku VAT obowiązek podatkowy według ogólnej zasady powstanie z chwilą

- A. sporządzenia faktury.
- B. sporządzenia deklaracji VAT-7.
- C. wydania towaru lub wykonania usługi.
- D. zapłaty podatku VAT na rachunek urzędu skarbowego.

Zadanie 29.

Podatnik podatku VAT dokonał dostawy towarów dla odbiorcy w dniu 10 stycznia 2015 roku, ustalając odroczony termin płatności na 28 lutego 2015 r. Na podstawie fragmentu ustawy o podatku od towarów i usług określ, do kiedy najpóźniej powinna być wystawiona faktura dokumentująca sprzedaż.

Fragment ustawy o podatku od towarów i usług

Art. 106i.

1. Fakturę wystawia się nie później niż 15 dnia miesiąca następującego po miesiącu, w którym dokonano dostawy towaru lub wykonano usługę, z zastrzeżeniem ust. 2-8.
2. Jeżeli przed dokonaniem dostawy towaru lub wykonaniem usługi otrzymano całość lub część zapłaty, o której mowa w art. 106b ust. 1 pkt 4, fakturę wystawia się nie później niż 15 dnia miesiąca następującego po miesiącu, w którym otrzymano całość lub część zapłaty nabywcy.

- A. Do 10.01.2015 r.
- B. Do 25.01.2015 r.
- C. Do 15.02.2015 r.
- D. Do 28.02.2015 r.

Zadanie 30.

Grupę podatków pośrednich tworzą

- A. podatek od towarów i usług oraz podatek od czynności cywilnoprawnych.
- B. podatek akcyzowy i podatek dochodowy od osób fizycznych.
- C. podatek od towarów i usług oraz podatek od nieruchomości.
- D. podatek akcyzowy i podatek od towarów i usług.

Zadanie 31.

Podmiotem podatku akcyzowego jest

- A. producent leków.
- B. producent artykułów dla dzieci.
- C. importer samochodów osobowych.
- D. importer artykułów chemii gospodarczej.

Zadanie 32.

Na podstawie danych z podatkowej książki przychodów i rozchodów za rok 2014 wskaż koszty uzyskania przychodu, które należy ująć w deklaracji PIT B.

Remanent początkowy na 01-01-2014	Koszty uzyskania przychodu poniesione w okresie od 01-01-2014 do 31-12-2014	Remanent końcowy na 31-12-2014
5 000,00 zł	80 000,00 zł	4 000,00 zł

- A. 79 000,00 zł
- B. 80 000,00 zł
- C. 81 000,00 zł
- D. 84 000,00 zł

Zadanie 33.

Tabela zawiera wybrane informacje przedstawione przez podatnika w deklaracji VAT-7.

Pozycje	Podstawa opodatkowania w zł	Wartość netto w zł	Podatek VAT w zł
Dostawa towarów oraz świadczenie usług na terytorium kraju, opodatkowane stawką 23%.	280,00	—	64,00
Nabycie towarów i usług pozostałych	—	234,00	54,00
Kwota podatku podlegająca wpłacie do urzędu skarbowego.	—	—	10,00

Ile wynosi wykazany w deklaracji VAT-7 podatek naliczony?

- A. 10,00 zł
- B. 54,00 zł
- C. 64,00 zł
- D. 118,00 zł

Zadanie 34.

Osoby fizyczne niespokrewnione podpisały umowę pożyczki w dniu 01 kwietnia 2015 r. na kwotę 20 000,00 zł bez udziału notariusza. Pieniądze zostały przekazane pożyczkobiorcy 10 kwietnia 2015 r.

ustawa z dnia 9.09.2000 r. o podatku od czynności cywilnoprawnych

Art. 10. 1. Podatnicy są obowiązani, bez wezwania organu podatkowego, złożyć deklarację w sprawie podatku od czynności cywilnoprawnych, według ustalonego wzoru, oraz obliczyć i wpłacić podatek w terminie 14 dni od dnia powstania obowiązku podatkowego, z wyłączeniem przypadków, gdy podatek jest pobierany przez płatnika. (...)

3a. Płatnicy są obowiązani:

- 1) prowadzić rejestr podatku;
 - 2) wpłacić pobrany podatek na rachunek organu podatkowego właściwego ze względu na siedzibę płatnika, w terminie do 7 dnia miesiąca następującego po miesiącu, w którym pobrano podatek, a także przekazać w tym terminie deklarację o wysokości pobranego i wpłaconego podatku przez płatnika według ustalonego wzoru wraz z informacją o kwocie podatku należnego poszczególnym gminom;
- (...)

Podatek od tej czynności cywilnoprawnej powinien zostać wpłacony na rachunek urzędu skarbowego najpóźniej do

- A. 14.04.2015 r.
- B. 15.04.2015 r.
- C. 24.04.2015 r.
- D. 07.05.2015 r.

Zadanie 35.

Którą deklarację powinien wybrać podatnik rozliczający się z urzędem skarbowym z tytułu podatku dochodowego w formie ryczałtu od przychodów ewidencjonowanych?

- A. PIT 28
- B. PIT 37
- C. PIT 4R
- D. PIT 16A

Zadanie 36.

Dokumentację związaną z podatkiem dochodowym od osób fizycznych za rok 2013, którego termin płatności upłynął 30 kwietnia 2014 roku, zgodnie z przepisami *Ordynacji podatkowej* należy przechowywać do końca

- A. 2014 roku.
- B. 2018 roku.
- C. 2019 roku.
- D. 2024 roku.

Zadanie 37.

Roczne ograniczenie podstawy wymiaru w wysokości 30-krotności prognozowanego przeciętnego miesięcznego wynagrodzenia w gospodarce narodowej na dany rok kalendarzowy dotyczy składek na ubezpieczenia

- A. rentowe i chorobowe.
- B. emerytalne i rentowe.
- C. wypadkowe i chorobowe.
- D. wypadkowe i zdrowotne.

Zadanie 38.

Zgłoszenie wyrejestrowania pracownika z ubezpieczeń (po ustaniu stosunku pracy) wymaga wypełnienia przez płatnika składek formularza o symbolu

- A. ZUS ZPA
- B. ZUS ZUA
- C. ZUS ZWPA
- D. ZUS ZWUA

Zadanie 39.

Łączna kwota składek na Fundusz Pracy i Fundusz Gwarantowanych Świadczeń Pracowniczych od miesięcznego wynagrodzenia pracownicy w 3 miesiącu pracy po powrocie z urlopu macierzyńskiego, obliczona na podstawie danych przedstawionych w tabeli, wynosi

- A. 0,00 zł.
- B. 40,80 zł.
- C. 49,00 zł.
- D. 51,00 zł.

Wynagrodzenie zasadnicze pracownicy	1 600 zł
Premia uznaniowa	400 zł
Stopa składki na Fundusz Pracy	2,45%
Stopa składki na Fundusz Gwarantowanych Świadczeń Pracowniczych	0,10%

Zadanie 40.

Na podstawie danych przedstawionych w tabeli, oblicz kwotę składki na Fundusz Gwarantowanych Świadczeń Pracowniczych, którą powinien przekazać na rachunek ZUS przedsiębiorca zatrudniający dwóch pracowników do 50 lat.

- A. 6,00 zł
- B. 7,00 zł
- C. 10,00 zł
- D. 13,00 zł

Pracownik	Wynagrodzenie zasadnicze	Premia regulaminowa
Kowalski Marek,	4 200,00 zł	1 800,00 zł
Nowakowska Anna	5 800,00 zł	1 200,00 zł
Razem	10 000,00 zł	3 000,00 zł

www.EgzaminZawodowy.info